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Protokół Nr III/18 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28 grudnia 2018 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz. 11.40. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 14 radnych 
(nieobecny: radny Damian Hen), sołtysi oraz: 
- Pan Zbigniew Janik   - wójt gminy, 
- Pani Maria Małasińska  - skarbnik gminy 
oraz w części obrad: 
- Pani Renata Bochnacka – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Z zaproszonych gości na sesję przybył Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski. 
           Otwarcia III sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło. Na 
wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające 
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Następnie zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad (po 
punkcie 9) w brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego orz określenia zasad zwrotu wydatków za udzielenie pomocy w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych udzielonego w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2019-2023. 
„Za” wprowadzeniem nowego punktu do porządku obrad głosowało 14 radnych, nikt 
nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 
W następnej kolejności  odczytał porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu niewygasających wydatków z 

upływem roku budżetowego 2018 oraz ustalenia planu finansowego tych 
wydatków. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diety radnych oraz zasad zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych Gminy Gnojno. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zryczałtowanej miesięcznej diety 

przysługującej Przewodniczącemu Rady Gminy Gnojno. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków za udzielenie pomocy w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
udzielonego w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Gnojno na 2019 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki  Żywnościowej,  Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Gnojno na 2019 rok. 

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

„Za” całościowym porządkiem obrad uwzględniającym wprowadzoną zmianę, 
głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 
 
Do punktu 2-go. 

       
            Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
            W sprawie przyjęcia protokołu z II sesji, odbytej w dniu 12 grudnia 2018 roku, 
odbyły się dwa głosowania. 
„Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 14 radnych i tylu samo głosowało 
„za” przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach podmiotowych 
Biuletynu Informacji Publicznej (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
 
Do punktu 3-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie  
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 
              Z częścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, 
odbytego w dniu 27 grudnia br., związanego tematycznie z punktami 3 i 4,  zapoznał 
zebranych radny Artur Patrzałek (kserokopia protokołu Nr 3/18 – w załączeniu).  
Wobec braku pytań i uwag przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie jawne 
imienne w sprawie podjęcia cytowanej na wstępie uchwały. 
„Za” głosowało 14 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od głosu – 0 (protokół  z 
głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/16/18 stanowi załącznik do protokołu. 
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Do punktu 4-go. 

 
           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 
Ponieważ nie było pytań, wniosków ani uwag przewodniczący zarządził głosowanie, 
którego wynik jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od głosu – 

0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/17/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 5-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu niewygasających wydatków z 
upływem roku budżetowego 2018 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 
            Ponieważ nie było żadnych uwag do ww. projektu uchwały, przewodniczący 
obrad zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/18/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów. 
           Zgodnie z sugestią wiceprzewodniczącej rady - Przewodniczący Komisji 
Planowania Budżetu i Finansów przytoczył akapit z odczytanego wcześniej protokołu,  
odnoszący się do punktów 6, 7 i 8. 
Głos w dyskusji zabrali: 
- Radna Renata Korcipa – jestem za tym, aby podnieść diety sołtysom, bo mają bardzo 
dużo pracy.  
- Pan Henryk Kasza – sołtys wsi Kostera – czy stawki diet, które otrzymują nasi 
sołtysi, były porównywane z dietami sołtysów z terenu innych gmin? 
- Przewodniczący obrad – na razie znamy stanowisko komisji w tej sprawie. 
Natomiast ostatnio można było przeczytać w prasie, ile sołtysi z terenu powiatu 
buskiego otrzymują za udział w sesji. 
- Radna Jadwiga Gubała – może nie porównujmy się z takimi gminami, jak Morawica, 
która ma o wiele wyższe dochody niż my. Poza tym podwyżka podatków wpłynie na 
wzrost wydatków mieszkańców naszej gminy. Biorąc pod uwagę sytuację finansową 
gminy i status jej mieszkańców jestem za tym, aby nie podnosić diet ani sołtysom, ani 
radnym. 
- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska – odnosząc się do podwyżki diet 
uważam, że każdy sołtys i radny powinien wziąć przykład z naszego wójta. 
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Wypowiadam się w swoim imieniu. Dla mnie osobiście drobna rekompensata za 
udział w sesji i zwrot kosztów podróży w zupełności by wystarczyła. Nie chodzi 
bowiem o to, aby się wzbogacić, tylko uczciwie pracować, jak ja to robię, na rzecz 
mieszkańców i gminy. Wiadomo, że ostateczna decyzja i tak należy do Wysokiej 
Rady. 
- Radny Krzysztof Samburski – sołtysi wkładają w to, co robią ogrom pracy. Może 
tego aż tak nie widać, ale oprócz tego że uczestniczą w sesjach rady pracują również w 
terenie i są zaangażowani w sprawy wsi i parafii. Często jest to funkcja na tyle 
niewdzięczna, że nawet nie ma chętnego, aby ją sprawować. Dlatego uważam, że 
należy podnieść diety sołtysom ze 170 zł do 200 zł. Pracować za darmo może ten, co 
ma inne źródła dochodu. A za dobrą pracę, jak wcześniej powiedział radny Marian 
Okraj, należy się bonifikata. 
- Radny Wincenty Krawczyk – sołtys to najwyższa funkcja i władza na wsi. Dlatego 
proponuję podnieść diety sołtysom o 30 złotych.  
- Radny Jerzy Kwiecień – w ostatniej kadencji dieta sołtysów została podwyższona o 
50 zł, natomiast radni nie otrzymali wówczas żadnej podwyżki. Niczego nie sugeruję, 
tylko przypominam. 
- Pan Henryk Kasza – radni nie tylko uczestniczą w sesjach rady, ale biorą również 
udział w posiedzeniach komisji, za które otrzymują diety. Ile sołtys ma pracy widać 
chociażby na przykładzie podatków. Trzeba przyjechać do urzędu gminy po książki, 
roznieść nakazy płatnicze, zebrać i rozliczyć podatki. Prowizja od zebranych kwot  też 
jest coraz niższa, bo dziś rzadko kto płaci podatki u sołtysa. 
- Przewodniczący obrad – mam pytanie do radnej Renaty Korcipy. Jaka jest pani 
propozycja? 
- Radna Renata Korcipa – proponuję podniesienie diety o 30 złotych.  
Wobec braku innych wniosków, propozycji i spostrzeżeń – przewodniczący zarządził 
głosowanie w sprawie ustalenia diety dla sołtysów w wysokości 200 zł. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od 
głosu – 1 (protokół  z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/19/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.  

 

Do punktu 7-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diety radnych oraz zasad zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Gminy Gnojno. 
            Ponieważ nikt nie wnioskował o podwyższenie diet dla radnych, 
przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją Komisji Planowania Budżetu i 
Finansów, czyli pozostawieniem diet na niezmienionym poziomie. 
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Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/20/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie określenia zryczałtowanej miesięcznej diety 
przysługującej Przewodniczącemu Rady Gminy Gnojno. 
           Radna Jadwiga Gubała wypowiadając się w imieniu komisji Planowania 
stwierdziła, że pan przewodniczący oprócz pełnienia dyżuru 4 razy w miesiącu, 
wyjeżdża służbowo w sprawach gminy oraz prowadzi sesje w innych terminach, niż 
przypada dyżur.  
Mając na uwadze powyższe kwestie oraz fakt, że diety przewodniczących rad w 
innych gminach kształtują się od 1.150 zł do 1.300 zł - członkowie komisji 
zaproponowali ustalenie zryczałtowanej diety w wysokości 1.100 zł.  
            W tej samej sprawie głos zabrał radny Wincenty Krawczyk. Podkreślił, że 
przewodniczący pełni ważną funkcję w radzie. Reprezentuje radę na zewnątrz, 
pomaga wójtowi w sprawach gminy i przygotowuje materiały na sesję. Kończąc 
zawnioskował o podwyższenie diety do kwoty 1.100 zł. 
W związku z brakiem innych propozycji – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„Za” dietą w wysokości 1.100 zł głosowało 12 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało 
się od głosu” – 2 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/21/18 wraz z uzasadnieniem - w  załączeniu.  

 

Do punktu 9-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
           Zgodnie ze statutem SP ZOZ w Gnojnie, kadencja dotychczasowej Rady 
Społecznej upłynęła wraz z upływem kadencji Rady Gminy Gnojno. Zatem zaszła 
konieczność powołania nowej Rady. 
Kandydatów do Rady Społecznej SP ZOZ zgłosili: 
- radny Stanisław Wcisło - radną Anetę Jurkowską (kandydatka wyraziła zgodę), 
- radny Wincenty Krawczyk – radnego Andrzeja Bochnackiego i radnego Stanisława 
Wcisło (kandydaci wyrazili zgodę). 
Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odczytała pani Maria Małasińska – 
skarbnik gminy. 
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W związku z brakiem uwag do ww. projektu uchwały przewodniczący zarządził 
głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/22/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
          W dalszej części obrad głos zabrał wicestarosta buski - pan Stanisław Klimczak. 
Stwierdził m.in.:  gdy spojrzymy na mijający rok z perspektywy wójta, rady, radnych i 
sołtysów należy uznać go za udany. Nie był to niestety dobry rok dla rolników naszej 
gminy, którzy ponieśli duże straty w uprawach spowodowane przez suszę. 
Największym sukcesem lokalnych władz jest fakt, że w roku 2018 w gminie Gnojno 
powstało wiele kilometrów nowych dróg gminnych i powiatowych. Mam nadzieję, że 
kolejne inwestycje związane z infrastrukturą drogową i kanalizacją będą w nowym 
roku kontynuowane.  
Kontynuując swoją wypowiedź poinformował o zrealizowanych w 2018 roku 
zadaniach na terenie gminy Gnojno i o planach na 2019 rok. 
Nadmienił, że wszystko wskazuje na to, iż w roku 2019 zostaną przebudowane 
następujące odcinki dróg powiatowych: 
- przez Rzeszutki (dofinansowanie zewnętrzne wyniesie 80%, natomiast gmina i 
powiat będą partycypować w kosztach po 10%); 
- Skadla – Wola Bokrzycka, 
- Falki – Janowice Poduszowskie, 
- w Jarząbkach (od drogi wojewódzkiej do Wiktorowa). 
Pytania, prośby, sugestie, odpowiedzi: 
- Radna Jadwiga Gubała – bardzo dziękuję za pochwały skierowane pod adresem 
wójta i radnych za to, co robimy w dziedzinie inwestycji. Proszę o nas pamiętać, gdy 
przyjdzie prawdziwa zima i trzeba będzie posypywać drogi piaskiem i odśnieżać. 
- Radny Krzysztof Samburski – ze względu na duże natężenie ruchu, zagrażające 
bezpieczeństwu pieszych, proszę w imieniu mieszkańców wsi Bugaj o rozważenie 
wykonania chodnika przy w/w drodze. 
- Wicestarosta – ten problem był podniesiony na zebraniu wiejskim, w którym miałem 
przyjemność uczestniczyć wraz z wójtem. Budowa chodnika dla poprawy 
bezpieczeństwa jest jak najbardziej uzasadniona i my ten temat rozpatrzymy. O 
podjętej decyzji poinformujemy mieszkańców wsi. 
- Przewodniczący rady – droga Śladków Mały – Kargów przez Bugaj jest drogą 
alternatywną dla wszystkich pojazdów, gdy na przykład w Młynach lub gdzie indziej 
na drodze nr 73 wydarzy się wypadek, to cały ciąg samochodów jedzie przez Bugaj. A 
do tych wypadków niestety dochodzi często. Dlatego uważam, że budowa chodnika 
jest ze wszech miar zasadna. 
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- Radny Wincenty Krawczyk – bardzo dziękujemy za wsparcie, dzięki któremu został 
wybudowany odcinek drogi Skadla – Wola Bokrzycka, i prosimy o jej dokończenie.  
- Radny Jerzy Kwiecień – w imieniu mieszkańców mojego okręgu wyborczego 
przyłączam się do tych podziękowań. 
- Radny Stanisław Wcisło – w imieniu mieszkańców proszę o ustawienie 3 tablic 
informacyjnych z napisem: Balice – Przyborów (od strony Maciejowic, od Palonek i 
od Palonek górnych) oraz jednej kierunkowej z napisem Balice umieszczonej na 
skrzyżowaniu w Przyborowie. 
- Wicestarosta – na tablice informacyjne z takim napisem trzeba złożyć zamówienie. 
- Pan Henryk Kasza – sołtys wsi Kostera – proszę o postawienie drogowskazu w 
Bugaju z napisem: „Kostera”. Proszę również dopilnować, aby wszystkie drogi 
powiatowe były jednakowo odśnieżane i posypywane piaskiem. 
- Wicestarosta – na terenie powiatu mamy drogi o różnych kategoriach zimowego 
utrzymania. W pierwszej kolejności są odśnieżane drogi krajowe i wojewódzkie a 
później, sukcesywnie, pozostałe drogi lub na zgłoszenie. Jeśli sołtys lub mieszkaniec 
wsi zadzwoni pod nr telefonu 370 16 46 lub 47 do Powiatowego Zarządu Dróg, 
pracownicy przyjadą, odśnieżą i posypią zgłoszony odcinek drogi. Najwięcej zgłoszeń 
z Kostery wpłynęło od ciebie. Ale nie wszystkie zgłoszenia możemy zrealizować w 
krótkim czasie. Przepraszam, że to mówię, ale wypadałoby też od czasu do czasu 
podziękować za wykonaną usługę a nie tylko ciągle narzekać. 
- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska – bardzo dziękuję w imieniu 
wszystkich użytkowników drogi Maciejowice – Wólka Bosowska za to, że zostały 
usunięte  zwisające gałęzi z drzew. Proszę również pamiętać o wycince dzikiego bzu, 
który się nadmiernie rozrósł na 3 działkach. 
- Pani Renata Kostur – sołtys wsi Zofiówka – w imieniu mieszkańców bardzo dziękuję 
za zaangażowanie, dzięki któremu został wybudowany odcinek drogi w naszej 
miejscowości. 
- Wójt gminy – dziękuję za dotychczasową współpracę i za to wszystko, co nam się 
wspólnie udało osiągnąć w mijającym, 2018 roku. Liczę na to, że rok 2019 będzie 
równie udany. 
- Pan Stanisław Klimczak – za ten rok pięknie dziękuję a w Nowym Roku panu 
wójtowi, radnym, sołtysom i mieszkańcom gminy życzę wszelkiej pomyślności, 
zdrowia i samych dobrych rzeczy. 
Przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 10-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków za udzielenie pomocy w formie posiłku, 
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świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 
oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych udzielonego w 
ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
           Z projektem uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem 
zapoznała zebranych pani Renata Bochnacka – p.o. kierownika GOPS. 
           Pani Helena Frankiewicz zapytała, ile wynosi kryterium dochodowe stanowiące 
150%? 
           Pani kierownik w odpowiedzi stwierdziła, iż kryterium dochodowe dla osoby 
samotnie gospodarującej wynosi 1051,50 zł. 
          Pani radna Beata Boś zwróciła się  z pytaniem, kto skorzysta z programu.  
          Odpowiadając na to pytanie pani Renata Bochnacka oznajmiła, że  z  programu 
rządowego skorzystają przede wszystkim dzieci, uczniowie, osoby starsze, 
niepełnosprawne i o niskich dochodach. 
Wobec braku pytań, przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/23/18 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.  

 

Do punktu 11-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Gnojno na 2019 rok. 
           Zgodnie z sugestią przewodniczącego komisji, radna Renata Korcipa odczytała 
protokół z posiedzenia, odbytego w dniu 18 grudnia 2018 r. (kserokopia protokołu nr 
2/18 – w załączeniu). 
W związku z brakiem pytań i uwag do ww. projektu uchwały przewodniczący 
zarządził głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr III/24/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Żywnościowej, Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady Gminy 
Gnojno na 2019 rok. 
Wobec braku pytań, uwag i spostrzeżeń – przewodniczący obrad poddał rzeczony 
projekt uchwały pod głosowanie, którego wynik przedstawia się następująco: „za” – 
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14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od głosu – 0 (protokół z głosowania imiennego – 
w załączeniu). 
Uchwała Nr III/25/18 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.  

 

Do punktu 13-go. 
 
          Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 
           Wójt gminy odnosząc się do wniosków zgłoszonych podczas ostatniej sesji 
(wnioski – w załączeniu) oznajmił, że gałęzie drzew zwisające nad drogą Maciejowice 
– Wólka Bosowska zostały usunięte (wniosek zgłoszony przez panią Marię 
Jabłońską), natomiast w najbliższym czasie zostaną wycięte gałęzie przy drodze 
prowadzącej w kierunku Poręby, Pożóg i Łagiewnik (wniosek zgłoszony przez 
radnego Mariana Okraja). Nadmienił także, że piasek zostanie dostarczony zarówno na 
drogi gminne, jak i na powiatowe (w newralgiczne punkty). Kontynuując 
poinformował, że drogi w miejscowościach: Gnojno, Grabki Małe, Gorzakiew, 
Zagrody, Pożogi, Raczyce - Brzeście zostały zakwalifikowane do tzw. powodziówek a 
ich realizacja będzie się odbywać sukcesywnie, przy  dofinansowaniu zewnętrznym 
wynoszącym do 80% i 20 % wkładem własnym. 
Wnioski, zapytania: 
- Radny Stanisław Wcisło – w imieniu mieszkańców Przyborowa proszę o 
zamontowanie sołeckiej tablicy ogłoszeniowej przy posesji rodziny Urbanów. 
- Radny Andrzej Kuranda – po zimie konieczny będzie remont chodnika obok firmy 
„Rafit”. 
- Pani Maria Jabłońska – czy w tym roku uda się doprowadzić wodę do strażnicy OSP 
w mojej miejscowości? Mamy całe wyposażenie kuchni, ale bez wody nie sposób 
zorganizować jakąkolwiek imprezę. 
- Wójt gminy – inicjatywa godna pochwały. Deklaruję, że zrobimy wszystko, aby 
wodę do strażnicy doprowadzić. 
- Radny Jerzy Kwiecień – na poprzedniej sesji wnioskowałem o zamontowanie 3 
koszy na śmieci wzdłuż chodnika prowadzącego od urzędu gminy do szkoły.  
- Wójt gminy – kosze zostaną zamontowane. 
- Pani Elżbieta Biała – czy coś wiadomo na temat budowy oświetlenia ulicznego w 
Gorzakwi? 
- Wójt gminy – rozmawiałem z właścicielem działki, która przylega do naszej drogi. 
Przyznam, że jest to jedyny przypadek w naszej gminie, gdy właściciel gruntu żąda 
zapłaty za użytkowanie działki pod słupem. Poinformowałem tę osobę, że absolutnie 
nie wyrażamy na to zgody. Najwyżej zmienimy projekt i postawimy słup w innym 
miejscu. Zakupimy materiały, aby nie przepadł fundusz sołecki, a oświetlenie zrobimy 
w przyszłym roku. 
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- Pan Zdzisław Wawszczyk – proszę o postawienie przewróconego znaku drogowego, 
który znajduje się obok sklepu w Woli Bokrzyckiej. 
- Wójt gminy – znak na pewno sam się nie przewrócił. Żeby nie być gołosłownym 
podam taki przykład. Tuż po świętach zauważyliśmy, że w Gnojnie zostało 
przewrócone i pokrzywione co najmniej kilka znaków drogowych. Poza tym 
skrzywiona została brama wjazdowa do szkoły i w dwóch miejscach przecięte kable 
od oświetlenia świątecznego, zamontowanego przed urzędem gminy. Myślę, że jest to 
czysta złośliwość, bo komuś nie podoba się to, co robimy. Jest to głupie i idiotyczne 
zachowanie. 
- Pani Zofia Panak – chciałam zgłosić, że na słupie nr 9 w Porębie nie świeci lampa. 
- Radny Andrzej Kuranda – czy coś postanowiono odnośnie hali sportowej? 
- Wójt gminy – teraz trwa przerwa świąteczna. Ale z rozmów jakie przeprowadziłem z 
dyrektorami szkół i społeczeństwem wynika, że hala będzie na pewno wynajmowana, 
za odpłatnością,  mieszkańcom naszej gminy. Oczywiście wyłącznie wtedy, kiedy nie 
będzie zajęć lekcyjnych i dodatkowych zajęć pozalekcyjnych. 
- Radny Andrzej Kuranda – pozostaje jeszcze kwestia ceny. 
- Wójt gminy – biorąc pod uwagę ceny obowiązujące w sąsiednich gminach, będzie to 
kwota od 50 do 60 zł. Bo nie możemy naszej hali porównywać z halą sportową w 
Busku. Jeśli ktoś twierdzi, że hala jest budynkiem użyteczności publicznej – ma rację. 
Ale szkoła też jest takim obiektem, a nie można w niej organizować prywatnych 
uroczystości. Chociaż czasami się zdarza, że w szkole w Jarząbkach, czy w innej 
szkole, w dniu wolne od nauki odbywają się jakieś uroczystości. Nie można natomiast 
udostępniać pomieszczeń szkoły w każdą sobotę i niedzielę. Ja wiem, że takie są 
poglądy. Nie da się jednak ukryć, że jeżeli zadbamy odpowiednio o salę gimnastyczną 
czy to w Raczycach, czy w Gnojnie, będzie to z korzyścią dla następnych pokoleń 
młodzieży. Nie możemy brać na poważnie tego, że ktoś się uaktywnił na różnych 
forach i  twierdzi, że jest to budynek użyteczności publicznej, w którym ma prawo 
przebywać, kiedy tylko chce.  Niedługo powie, że w szkole, w ośrodku, też ma być i w 
urzędzie, który też jest budynkiem użyteczności publicznej, też ma być. A czy takie 
poglądy są logiczne –  niech każdy się zastanowi i sam oceni. 
- Radny Andrzej Kuranda – czyli będzie możliwość skorzystania z sali? 
- Wójt gminy – będzie możliwość wynajęcia sali gimnastycznej, po uiszczeniu opłaty 
wynoszącej 50 lub 60 zł. Pieniądze z wynajmu będą wykorzystane m.in. na 
wynagrodzenie dla osób nadzorujących grupę. A trzeba wam wiedzieć, że nie ma 
wielu chętnych, aby się w coś takiego zaangażować i wziąć na siebie 
odpowiedzialność. I za salę, i za ludzi. W sumie nie ma się czemu dziwić. Bo często 
salę wynajmuje grupa nikomu nieznanych osób. 
- Radny Andrzej Kuranda – z osobami, które chcą wynająć salę, trzeba sporządzić 
umowę najmu. 
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- Wójt gminy – żeby zdementować pogłoski powiem, że ani urząd, ani szkoła nie 
zarabia na wynajmie sali gimnastycznej. Sami doskonale wiecie, że inny wpływ na 
zużycie parkietu będzie miało dziecko korzystające z sali, ważące 50 kg, a inny wpływ 
– osoba dorosła, ważąca 100 kg, będąca na domiar złego w trzewikach. Nie da się 
wszystkiego dopilnować. I dlatego będąc na moim czy dyrektora miejscu, czasem 
powiedzielibyście dość. Będziemy chcieli znaleźć takie rozwiązanie, aby było z 
korzyścią dla młodzieży. Takiemu, który nie będzie szanował sprzętu gimnastycznego, 
sali nie wynajmiemy. Za żadne pieniądze. 
Wyobraźcie sobie, że na boisku w Raczycach ktoś próbował rozpalić ognisko. Mało 
tego. Osoby, które to zrobiły, zdjęły bramę, aby wejść na płytę boiska. I jak tutaj 
mówić o szczytnej idei i o tym, że sport jest piękną rzeczą? Całym wytłumaczeniem 
tej absurdalnej sytuacji jest fakt, iż jest to obiekt użyteczności publicznej. Nie 
mieszkamy w dużej aglomeracji i nie dysponujemy wystarczającymi środkami 
finansowymi, abyśmy mogli wybudować ogólnodostępną salę. Taką dla wszystkich. 
Koszt budowy takiej sali wyniósłby około 10 mln zł, podczas gdy hala sportowa w 
Gnojnie, wybudowana ponad 10 lat temu, kosztowała 2,5 mln zł, natomiast hala w 
Bilczy, wybudowana 1,5 roku później, już ponad 6 mln zł. Jeżeli pozyskamy środki i 
wybudujemy ogólnodostępną salę, wtedy taki obiekt będzie służył każdemu. Mówię to 
m.in. po to, abyście tę informację przekazali wyborcom. 
- Radny Andrzej Kuranda – przecież nikt nie wynajmuje sali po to, aby niszczyć 
sprzęty lub parkiet. Może trzeba opracować taką umowę, by każdy wynajmujący czuł 
się odpowiedzialny za wyposażenie. 
 - Wójt gminy – niektóre grupy zachowują się jak należy a inne – nie. W najbliższym 
czasie ta kwestia zostanie rozstrzygnięta. Wracając do opłat za wynajem powiem tak. 
W Chmielniku nie pobierają żadnych opłat, ponieważ przeprowadzili 
termomodernizację. Ale później ta kwota na pewno będzie odpowiednia. Wiem, że 
niektórzy za wynajem sali biorą ponad 100 zł za godzinę. 
- Przewodniczący obrad – między zachowaniem poszczególnych grup można dostrzec 
znaczne różnice. I nawet opracowanie regulaminu korzystania z sali niewiele zmieni. 
Bo od niektórych trudno wyegzekwować zachowanie zgodne z obowiązującymi 
normami społecznymi. Tym bardziej, że młodzi ludzie dość często szukają różnych 
form zabawy, które nie są powszechnie akceptowane. Są także młodzi ludzie 
szanujący dobro społeczne  i oby ich było jak najwięcej. 
- Wójt gminy – wracając do tego, co powiedziałem wcześniej proszę wszystkich o 
zastanowienie się, na ile udostępniać i w jaki sposób salę gimnastyczną w Gnojnie 
młodzieży, która ukończyła naukę w szkole, i osobom dorosłym (tym bardziej osobom 
spoza gminy). 
- Radny Andrzej Kuranda – moim zdaniem młodzież nie ma tutaj innego zajęcia. 
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- Wójt gminy – z wyposażenia sali korzystali do tej pory wszyscy wynajmujący. Mnie 
chodzi o to, aby się zastanowić nad tym, czy to, co jest przeznaczone dla dzieci 
szkolnych możemy udostępnić dorosłym. 
Myślę że ten, kto ma dzieci w wieku szkolnym, spojrzy na to z innej perspektywy, 
natomiast ten, kto nie ma dzieci w takim wieku powie, że chce tam ćwiczyć. I nigdy 
nie będzie idealnego wyjścia z tej sytuacji. 
- Radny Jerzy Kwiecień – podam taki przykład. Pewnego razu na sali trenowało 4 
kandydatów na policjantów. Zamiast przenieść skrzynię gimnastyczną w częściach, 
przesunęli ją w całości i porysowali całą podłogę. 
- Radny Andrzej Kuranda – skoro wiadomo kto to zrobił, to trzeba wyciągnąć 
konsekwencje. 
- Radna Jadwiga Gubała – jak oszacować taką szkodę? 
- Radny Andrzej Kuranda – należy pobierać kaucję na poczet ewentualnych szkód. 
- Radna Jadwiga Gubała – tylko ile powinna wynosić taka kaucja? Jeśli zniszczyli 
podłogę, to kaucja też powinna być odpowiednio wysoka. Bo 100 lub 200 zł nie 
załatwi problemu. Nawiązując do wypowiedzi pana wójta jestem za tym, aby 
wynajmować salę wyłącznie mieszkańcom gminy. 
- Radny Artur Patrzałek – czy jest monitoring w sali gimnastycznej? 
- Wójt gminy – nie ma, bo koszt zakupu nowego urządzenia to kilka tysięcy zł. 
- Radny Andrzej Kuranda – przecież jeżeli ktoś wynajmuje salę i za to płaci, to nie po 
to, żeby tam iść i coś zniszczyć. 
- Wójt gminy – jak już wcześniej mówiłem, inaczej użytkuje salę osoba ważąca 100 
kg, a inaczej dziecko, które waży 30 kg. Najlepszym tego przykładem jest zniszczona 
bramka, która została naprawiona. Ale to już nie jest oryginał. Jeśli takie przypadki 
będą się cyklicznie powtarzać, to w ciągu 3 lat uzbiera się pokaźna kwota, którą trzeba 
przeznaczyć na remonty i naprawy. A najwięcej straci na tym szkoła i dzieci. Mówię o 
tym m.in. po to, żeby każdy był świadomy, na czym polega ten wybór. 
- Radna Jadwiga Gubała – przyszła mi do głowy taka myśl. Biorąc pod uwagę fakt, że 
większość radnych i sołtysów opiekuje się obiektami użyteczności publicznej, 
znajdującymi się w danej miejscowości, czy pan również byłby skłonny od czasu do 
czasu wziąć odpowiedzialność za salę w Gnojnie? 
- Radny Andrzej Kuranda – gdybym wynajmował salę, to bym wziął 
odpowiedzialność. 
- Wójt gminy –  nie za darmo, tylko za 25 zł za godzinę. 
- Radny Andrzej Kuranda – poruszyłem tę kwestię, aby każdy się wypowiedział na ten 
temat. Ale jak nie chcecie wynająć sali, to nie.  
- Wójt gminy – to jest moja propozycja. Podpisze pan umowę i za kwotę 25 zł za 
godzinę będzie pan odpowiadał za salę. Tylko proszę nie mówić, że „jak nie chcecie 
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wynająć sali, to nie”. Jesteśmy tutaj po to, aby rozstrzygnąć jakie rozwiązanie będzie 
najlepsze a nie wypowiadać się, jak dzieci w piaskownicy.  
- Pan Krzysztof Żydek – kiedy w Janowicach Poduszowskich była szkoła i młodzież 
organizowała Andrzejki czy Sylwestra, to zawsze jedna osoba dorosła była 
odpowiedzialna za wszystko. A pan nie chce wziąć odpowiedzialności za salę. A 
przecież ktoś musi. 
- Wójt gminy – nawet gdyby osoba nadzorująca salę nie wiem jak chciała wszystkiego 
dopilnować, to nie zawsze jest to możliwe. Bo musi na przykład na chwilę wyjść. Poza 
tym z sali korzystają osoby dorosłe. I nawet jeśli coś złego się wydarzy (zepsuta 
zostanie bramka lub porysowana podłoga), to nie da się wszystkiego od razu 
zauważyć. A później o wyrządzenie szkody jest posądzana osoba niewinna. Proszę się 
wobec tego nie dziwić, że nie ma chętnych do nadzorowania przebiegu zajęć. Jeśli już 
wyrażą zgodę, to żądają w zamian wyższej stawki godzinowej. 
- Radny Andrzej Kuranda – ja wszystko rozumiem. Nie mówiłem przecież, że 
opiekunowie biorą jakieś duże pieniądze. Pytałem tylko, czy będzie możliwość 
wynajmowania sali. 
- Wójt gminy – dlatego kazałem się zastanowić. Bo to nie jest wyłącznie moja decyzja, 
czy pani dyrektor. Koszty wymiany parkietu, cyklinowania i lakierowania są ogromne. 
Dla porównania powiem tylko, że położenie parkietu na sali gimnastycznej w 
Raczycach kosztowało, 3 lata temu, 70 tys. zł. Jeśli ktoś płacąc 30 zł za godzinę mówi, 
że gmina na tym zarabia, to albo sam nie wie co mówi, albo kogoś ma za idiotę. 
Patrząc na takie wypowiedzi należałoby się zastanowić nad tym, czy te osoby, które 
tak mówią, są osobami rozsądnymi? Jeśli nie – to być może nie powinno ich się w 
ogóle wpuszczać na salę? Może przesadzam. Ale tak to jest. 
- Radna Jadwiga Gubała – obrazując całą sytuację powiem tam. Osoba 
odpowiedzialna bierze za pilnowanie sali 20 zł lub nawet 50 zł za godzinę. Ma umowę 
i wpuszcza 10-cio czy 20-osobową grupę na trening. Wydaje jej się, że są to osoby 
rozsądne i odpowiedzialne. Ale podczas zajęć zniszczeniu ulega sprzęt lub podłoga.  I 
co wtedy? Ta grupa przyjdzie na drugi dzień i zwróci pieniądze za zniszczenia? 
Szczerze wątpię. Z taką umową trzeba by było później iść do sądu. 
-  Pani Maria Jabłońska – mam pytanie do pana wójta. Czy obowiązuje cisza nocna? 
Dlaczego o to pytam. Bo nikt nie zechce wziąć odpowiedzialności za cudze dzieci. Ja 
też swego czasu wynajęłam salę w remizie. I co się okazało, gdy sprzątałam na drugi 
dzień? Stoły były pobrudzone, jeden z nich zepsuty, dziury powypalane w krzesłach. I 
nie mówmy że ktoś, kto weźmie parę złotych, zdoła upilnować grupę osób.  
- Wójt gminy – ponieważ najczęściej osobami korzystającymi z sali są wasi znajomi 
lub znajomi znajomych prosiłbym, aby im powiedzieć, że jeśli zechcą skorzystać z 
sali, to aby zostawili sprzęt w takim stanie, w jakim go zastali. Jak już wcześniej 
mówiłem najczęściej jest tak, że w grupie znajdzie się jedna osoba, która chce 
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pozostałym zrobić na złość. A odpowiedzialność spada na wszystkich. Wiedząc że 
sala powinna być wykorzystana, naprawdę mam poważny dylemat. Bo nadal nie 
wiem, czy powinna służyć wyłącznie dzieciom szkolnym, czy również dorosłym. 
- Pani Helena Frankiewicz – panie wójcie – czy w dalszym ciągu mam udostępniać 
świetlicę w Raczycach młodzieży, czy mam ją zamknąć? 
- Wójt gminy – proszę niczego nie zmieniać  w tej kwestii. Dziękuję za to, że pani się 
tą świetlicą opiekuje. 
- Przewodniczący rady – wiadomo, że z czasem wszystko ulega zniszczeniu. Jeżeli 
zniszczenie sprzętu, czy podłogi spowodowane jest długotrwałym użytkowaniem, jest 
to rzecz normalna. Jeżeli natomiast zniszczenie jest skutkiem dewastacji, to nie może 
być na to ani zgody, ani przyzwolenia. Z  tego co powiedział wójt wynika, że będzie 
możliwość korzystania z sali, tylko najpierw trzeba określić warunki dotyczące 
wynajmu, oparte na zdrowych zasadach. Czeka nas jeszcze wiele pracy nad sobą, 
abyśmy w końcu mieli poczucie odpowiedzialności za dobro wspólne. Póki co jest jak 
jest, o czym najdobitniej świadczą przewrócone znaki drogowe. Myślę, że wszystko 
jest kwestią czasu i wierzę w to, że na pewno nam się uda znaleźć złoty środek. Nasze 
stanowisko jest jednoznaczne. Budynki użyteczności publicznej są dla dzieci i 
młodzieży. Chodzi tylko o to, aby o nie w należyty sposób dbać.  
- Radny Artur Patrzałek – dobrym przykładem wykorzystywania hal sportowych jest 
gmina Busko. Może warto by było od nich zaczerpnąć kilka wskazówek i rozwiązań? 
- Radny Krzysztof Samburski – wpisując się w to, co powiedział przewodniczący 
powiem tak. Proszę Państwa! Nie łudźmy się. Żadna osoba pracująca społecznie nie 
jest w stanie dopilnować dużych imprez. Uważam, że z taką osobą powinna być 
zawarta umowa a jej reakcja na konkretne zachowania powinna wynikać ze ściśle 
opracowanego regulaminu. Należy również obliczyć, czy koszt zatrudnienia osoby 
nadzorującej porządek na hali będzie adekwatny do kwoty stanowiącej opłaty za 
wynajem. Dlatego proponuję odstąpić od pomysłu, aby ktoś pilnował salę społecznie. 
To jest nierealne. 
- Wójt gminy – niestety, ale nie skorzystam z tej propozycji i nie zatrudnię dodatkowej 
osoby do pilnowania sali. Wygląda na to, że to o czym dyskutujemy od pół godziny 
nie przyniosło żadnego rezultatu. Mówiliśmy raczej o tym, żeby osoby wynajmujące 
zostawiły wszystko w takim stanie, w jakim go zastały. Gdybyśmy zatrudnili taką 
osobę to by tak wyglądało, jakbyśmy z góry założyli, że ktoś coś zepsuje. To zupełnie 
nie o to chodzi. Chodzi o to, aby taka osoba otworzyła i zamknęła salę i aby 
dopilnowała, czy ktoś piłki nie kopie na przykład tam, gdzie są lampy.  
Koszty też są o wiele mniejsze, bo sprzątaczki sprzątają halę w zakresie swoich 
obowiązków. Gdyby zapłacić oddzielnie za sprzątanie, środki czystości i prąd – koszty 
byłyby dużo wyższe.  
- Radny Krzysztof Samburski – jedno jest pewne. Ten obiekt ma służyć dzieciom. 
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           Ponieważ nie było więcej pytań, przewodniczący rady przed zakończeniem 
obrad złożył wszystkim życzenia noworoczne: zdrowia, spokoju, radości i 
zadowolenia. Życzył również, aby Nowy Rok 2019 nie był gorszy od tego, który 
właśnie mija. Dodał, że zawsze jest coś do poprawienia i udoskonalenia, ale jeżeli 
przynajmniej w części będziemy zadowoleni z tego, co robimy, to już jest powód do 
satysfakcji.  
          Do życzeń dołączył się wójt gminy i wszystkim obecnym na sali obrad życzył 
spokoju, zdrowia i zadowolenia oraz satysfakcji z pełnienia funkcji społecznych. 
Życzył również, aby rok 2019 był porównywalny z rokiem 2018 pod względem 
realizowanych inwestycji. 
Ponieważ obrady sesji są transmitowane na żywo, wójt korzystając z okazji przekazał 
życzenia wszystkim mieszkańcom gminy. 
          W następnej kolejności głos zabrał Wincenty Krawczyk, radny z 20-letnim 
stażem i radnym, sołtysom, całemu prezydium rady, panu wójtowi i pani skarbnik 
życzył przede wszystkim w Nowym Roku dużo zdrowia.   
          Radny Krzysztof Samburski powiedział, że należy doceniać osoby, które jako 
sołtysi czy tez radni udzielają się społecznie. 
          Odnosząc się do tej wypowiedzi przewodniczący rady podkreślił, że wzorem 
innych gmin należałoby uhonorować osoby z naszego terenu, które wiele lat 
poświęcały się dla dobra lokalnej społeczności.   
 
Do punktu 14-go.  
 
            W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad III sesji, 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia. 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                             Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                             Stanisław Wcisło 
 
 
 


